
 

 

Nuuk 25. april 2024 

 

Iht. Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk. 1 sender jeg hermed forespørgsel til Naalakkersuisut:  

 

Spørgsmål: 

1) Hvad er status på den nye havnebyggeri i Kangerlussuaq til fragtskibe og krydstogskibe, som 

Naalakkersuisut har besluttet at finansiere? 

2) Hvis den ikke er startet, hvornår vil byggeriet starte? 

3) Hvad er Naalakkersuisuts planer? 

 

(Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen Naleraq) 

 

Begrundelse:  

Inatsisartut har besluttet at der skal bygges en ny havn i Kangerlussuaq, og derfor er det på tide at få oplyst 

hvornår byggeriet starter. Det er på tide at borgerne få det klart at vide, fordi det er meget vigtigt for 

borgerne Kangerlussuaq og Qeqqata Kommunia også mht. vigtigheden af arbejdspladser.  

Jeg vil gerne have det klart oplyst fra Naalakkersuisut og deres planer om hvornår byggeriet af havnen i 

Kangerlussuaq vil startes. Da transport af turister til Kangerlussuaq også mht. skibstrafik er meget vigtigt at 

der er gode faciliteter til befordring af turister. Dette vil forbedre forholdene, også fordi indtægter udefra er 

meget vigtige og ikke kan undværes, som vil være godt for samfundet og vores landskasse. Ikke mindst 

fordi det vil give bedre livsvilkår for borgerne og komme flere penge i borgernes lommer.  

 

Mine spørgsmål bedes besvaret indenfor 10 arbejdsdage.  

 

 

 

 


